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Van de redactie

Dit had dus eigenlijk de Schans moeten zijn met aankondigingen van alle 
feestelijkheden rondom het Leuvenheimse School- en Oranjefeest. Helaas, 
niets van dat alles. Corona. Ondanks het gemis van alle daarbij behorende 
kopij toch ook deze keer een goed gevulde en zeer gevarieerde Schans met 
hier en daar een coronasausje. Een Schans met verhuisberichten, kunstver-
koop voor het goede doel, een Leuvenheimer die we in het zonnetje zetten, 
omdat hij dit jaar een lintje verdiende, de uitslag van de kleurplaat die de 
5-jarige Pieter had getekend en veel meer.

In de vorige Schans, de speciale corona-editie, deed ik een oproep naar uw 
belevenissen in deze coronatijd. Annie Wonnink stuurde een reactie. Niet van 
haar hand, maar gevonden op Facebook. Een herkenbaar verhaal dat we ech-
ter iets hebben ingekort. 
Ook was ik erg blij met de tip van Lies Joosten, die mij naar Harrie van der 
Velde stuurde: “Vraag hem maar eens naar het gebruik van die drone voordat 
hij gaat maaien. Hij heeft daar mooie verhalen over”. Deze keer gelukkig ook 
weer nieuws van school en Noor en Kyra die juf Sanne interviewden. En twee 
nieuwe adverteerders, die niet wilden wachten tot de nieuwe jaargang en nu 
al in de Schans staan. 

Na veel speurwerk heeft LB een nieuwe penningmeester. Althans, die moet 
nog door de leden worden gekozen en daartoe wordt u uitgenodigd voor 
een bijzondere ledenvergadering op 16 juni. En uitgebreide informatie van de 
voorzitter over de werkzaamheden aan de Arnhemsestraat, dat in 2022 staat 
te gebeuren. 
Tot slot heb ik zelf ook nog wel iets te melden. Daar sluit ik deze Schans 
graag mee af. Ik wens iedereen weer veel leesplezier!

Lies Harleman, emm5@xs4all.nl
Telefoon 562522 of 06-34300427
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Van de bestuurstafel 

Nieuwe penningmeester
De zoektocht naar een nieuwe penningmeester is met succes afgerond.
Ed Visser heeft zich bereid verklaard om de nieuwe penningmeester te wor-
den. En hij is geen onbekende want van 2013 tot 2017 was hij al eerder pen-
ningmeester van Leuvenheims Belang. Maar Ed moet nog wel benoemd wor-
den door de Ledenvergadering. Normaal zou dat in april al zijn geweest, maar 
door het coronavirus is de ALV toen niet doorgegaan. Om de continuïteit van 
de financiën te kunnen waarborgen, menen wij als bestuur dat we echter niet 
kunnen wachten tot een volgende ALV, immers de huidige penningmeester 
Tineke Veenstra is al per 1 januari 2020 gestopt.
 
Voor aanvang van onze bestuursvergadering, nodigt Leuvenheims Belang u 
daarom van harte uit voor een Buitengewone Algemene Ledenvergadering op 
dinsdagavond 16 juni aanvang 20.00 uur. In de tuin van de voorzitter aan de 
Oudeweg 9.

De agenda is als volgt: 
1 Opening.
2 Bestuursverkiezing.
 Inmiddels afgetreden, niet herkiesbaar: Tineke Veenstra. 
 Voorgesteld door het bestuur: Ed Visser. 
 Tegenkandidaten kunnen zich tot 24 uur voor de vergadering
 aanmelden bij het  secretariaat.
3 Sluiting

Vanuit de gemeente hebben we vernomen dat de wijkwethouder is opge-
stapt en dat er voor Leuvenheim nog geen vervanger/-ster bekend is. Vanuit 
de provincie zijn er acties ondernomen naar aanleiding van de werkzaamhe-
den aan de Arnhemsestraat in 2022.
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Ik geef u daarvoor graag het woord aan onze voorzitter, Mark Donatz. 

Ina Boot, e-mail: secretariaat@leuvenheimsbelang.nl,
Telefoon: 0575-564953 

Groot onderhoud N348, Arnhemsestraat

Ook Leuvenheim was nagenoeg op slot tijdens de coronacrisis, alles werd 
afgelast, het Buurthuis en De Rietgors gingen dicht.
Ook alle bijeenkomsten en vergaderingen van Leuvenheims Belang gingen 
niet door, maar dat wil niet zeggen dat we hebben stilgezeten.
Achter de schermen is er druk overleg geweest met de provincie Gelderland 
in verband met het groot onderhoud aan de Arnhemsestraat (de N348 in 
Leuvenheim), dat gaat plaatsvinden in 2022. 

Provincie en LB hebben de volgende knelpunten vastgelegd:
• Hoge snelheid vooral ter hoogte van de groene bermen.
• Geen voetpaden.
•  Spookfietsen aan de oostkant van de weg op de fietspaden. Ten noorden 

en zuiden ligt een fietspad met twee richtingen, maar de fietsers steken in 
Leuvenheim niet over.

• Smalle fietspaden met grote snelheidsverschillen tussen de gebruikers.
• Smalle parkeervakken.
• Problemen met oversteken, op- en afrijden van de weg in de spits.
• Geluidsoverlast van het verkeer.

Voor deze punten zijn de volgende maatregelen bedacht:
•  De rijbaan wordt in opsluitbanden gezet om zo visueel te versmallen. Dit 

gebeurd bij:
• De groene zijbermen
• Een deel van de parkeervakken
• Aansluiting van de Schansweg
•  In- en uitritten worden voorzien van extra breedte om veilig in- en uit te 

kunnen rijden
• Dubbele asstreep langs de geleiders
•  Extra groene aankleding met bomen en hagen en vergroenen van de mid-

dengeleiders
• Vervangen van het asfalt met geluidreducerend asfalt

Al deze maatregelen dragen bij aan verlaging van de snelheid.
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Er is ook nog gekeken naar een dubbel fietspad aan de oostzijde van de 
Arnhemsestraat. Aan de westkant zouden de woningen echter dan zo dicht 
aan de weg komen te liggen, plus het feit dat aanwonenden een deel van 
hun voortuin zouden moeten missen, dat is besloten om hier van af te zien.
De aanwonenden hebben een brief gehad met een link naar de site van de 
provincie Gelderland, alwaar men kennis kon nemen van een presentatie, een 
uitgewerkt schetsontwerp en een reactieformulier. De uitgewerkte schetste-
kening hangt ook voor de ramen van het Buurthuis. Reageren kon tot eind 
april.
Inmiddels zijn alle reacties verzameld en wordt dit verwerkt in een plan voor 
het groot onderhoud. Gedeputeerde Staten van Gelderland nemen in augus-
tus een besluit over het beschikbare budget. Daarna zal de provincie contact 
opnemen met LB en krijgen we verdere informatie.

Een ander punt, waarover op korte termijn actie zal worden ondernomen, is 
het plaatsen van een paal aan het begin van het fietspad aan de westzijde 
van het dorp als je vanaf de parallelweg komt. Er zijn automobilisten die bij 
drukte de rotonde meiden, nemen dan de parallelweg en schieten via het 
fietspad de Arnhemsestraat op. Dit gebeurt ook in omgekeerde richting. Van 
beide kanten levensgevaarlijk voor fietsers. Door hier een paal te plaatsen 
hopen we een hoop ellende te kunnen voorkomen. 
Tot zover deze informatie.

Mark Donatz, voorzitter Leuvenheims Belang
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Uitbreiding van het Bijenlint  
door Egbert van Gessel

De enige opdracht van zaad is om tot bloei 
te komen en dat is tevens de opdracht 
die het Bijenlint Leuvenheim zich gesteld 
heeft. De werkgroep heeft daartoe plan-
nen opgesteld en deze aan de gemeente 
voorgelegd met het vriendelijke verzoek 
een bijdrage uit de provinciale subsidie-
pot te geven, zodat Leuvenheimse bijen, 
vlinders en alle andere insecten een 
beter leven krijgen dan voorheen en in 
staat worden gesteld om met hun eigen zaad hun 
eigen voortbestaan veilig te stellen, alsmede van planten waarvan hun 
voortbestaan afhankelijk is. Het voorgestelde zaaigoed heeft bij de gemeente 
een vruchtbare bodem gevonden want de plannen zijn gehonoreerd en dat 
betekent dat er ruim 11.000 euro voor de komende vier jaar beschikbaar is 
gesteld. Alle projecten kunnen dus doorgang vinden.
In de afgelopen weken is de akkerrand van het perceel van Harry Blom bij 
de school ingezaaid met een mengsel van akkerkruiden. Naast de mais heeft 
Harry daarvoor al twee rijen zonnebloempitten gezaaid en die zijn al goed 
opgekomen. Tussen die rijen komen hopelijk de akkerkruiden tot bloei. Ook 
andere projecten staan op stapel. Het klompenpad langs het spoor moet 
bloemrijk worden en aan de Kerkweg zullen fruitbomen geplant worden. 
Langs de parallelweg aan de Arnhemsestraat willen we de bermen weer 
bloemrijk maken. 
De opzet was om deze plannen te presenteren op een gezellige bijeenkomst 
in het Buurthuis op 5 april jongstleden met ondermeer muziek en een plan-
tenruilbeurs, maar de coronacrisis verhinderde dat. Hopelijk lukt het in het 
najaar om alsnog een bijeenkomst te organiseren, want het bijenlint zal nog 
mooier worden als het iets van het hele dorp wordt.
Er moet nog veel gebeuren. Zo is er onlangs een petitie gestuurd naar de NS 
om de bermen langs het spoor niet met gif te bespuiten. Velen hebben daar-
voor getekend en ook bij de NS beseft men inmiddels dat de randen bij de 
spoorbanen belangrijke ecologische routes zijn voor insecten en dus gifvrij 

Het Bijenlint krijgt vleugels
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moeten zijn. Ook in de landbouw komen langzaam maar zeker ontwikkelin-
gen op gang om minder bestrijdingsmiddelen te gebruiken, zodat de akkers 
naast een goede en vooral gezonde voedselproductie ook een bijdrage leve-
ren aan de biodiversiteit. Boeren, burgers en uiteraard ook buitenlui moeten 
hierin gezamenlijk optrekken en nieuwe initiatieven ontwikkelen. Wij doen 
graag mee.
Wat we nog niet in de hand hebben is de neerslag. We hebben regen nodig 
om de zaden tot ontwikkeling te brengen. We hadden gehoopt op heerlijke 
meiregens die regelmatig een hele dag en nacht gestaag de akkers en onze 
tuinen zouden besproeien. Helaas is dat niet gebeurd zoals de laatste maan-
den lieten zien, maar gestage meiregens mogen wat ons betreft ook in juni 
en juli vallen. We verzoeken alle dorpsgenoten de weergoden te smeken om 
neerslag; bidden mag natuurlijk ook, als het maar nattigheid oplevert. We 
wensen iedereen een mooie en bloeiende zomer met veel zon en… natuurlijk 
op zijn tijd een lekkere bui. Immers… in een vruchtbare bodem komt veel tot 
bloei.

     

Uit de school geklapt
                                mededelingen vanuit De Rietgors door Bert Becker

In de Schans van februari konden we nog van alles melden over onze prach-
tige school in vol bedrijf. Maar op 16 maart moesten we opeens de deuren 
sluiten in verband met het coronavirus. Behalve het onderwijs op school kon-
den ook allerlei activiteiten helaas geen doorgang vinden zoals de jaarlijkse 
Landelijke Pannenkoekdag, het schilderen van de lokalen tijdens NL-doet, the-
aterbezoek door groep 3-4-5 en de Koningsspelen.

Het leerkrachtenteam van De Rietgors stond voor een grote uitdaging; het 
verzorgen van adequaat onderwijs op afstand. Gelukkig waren we er al op 
voorbereid en na een korte testfase ging het onderwijs op afstand snel van 
start. Alle leerlingen beschikten over een eigen iPad om daarmee via chat en 
video op vaste momenten in de ochtenden instructies te krijgen van hun leer-
krachten. Een complimentje is hierbij zeker op zijn plaats. 
’s-Middags werd er dan zelfstandig gewerkt aan de weektaak. Al gauw 
beschikten alle leerlingen van de midden- en bovenbouw over een eigen 
Chromebook wat het volgen van onderwijs op afstand alleen nog maar ver-
beterde. Het feit dat we op school al gewend waren om in een digitale leer-
omgeving te werken met Jeelo en Snappet heeft zeker bijgedragen aan het 
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soepele verloop van het onderwijs op afstand 
gedurende 6 weken. Veel lof ook aan de leerlin-
gen zelf voor hun inzet en doorzettingsvermo-
gen, want het was zeker niet altijd makkelijk 
om gemotiveerd te blijven en in je eentje aan 
het werk te gaan zonder je klasgenootjes en je 
vriendjes of vriendinnetje om je heen. Tot slot 
veel waardering voor alle ouders, verzorgers 
en begeleiders thuis die hun kinderen bij de les 
hebben gehouden!
Sinds 11 mei is De Rietgors weer gedeeltelijk 
open en is het fysieke onderwijs weer van 
start gegaan. Iedereen was heel blij elkaar 

weer te zien en de eerste week stond vooral in het teken 
van ervaringen delen, hernieuwde kennismaking en vooral het weer samen-
zijn. De lokalen zijn speciaal ingericht om 1,5 meter afstand van de leerkrach-
ten te kunnen houden, wat overigens niet altijd even makkelijk is. Ook zijn er 
extra hygiënemaatregelen getroffen. 
Alle leerlingen gaan iedere dag een halve dag naar school. Het andere dag-
deel werken de leerlingen zelfstandig thuis verder aan hun weektaak. Ook 
verzorgt de school noodopvang aan leerlingen van ouders met een vitaal 
beroep.

Jeelo
Inmiddels heeft iedereen zijn of haar ritme en regelmaat gevonden en zijn 
we al een beetje gewend aan het ‘nieuwe nu’. Het Jeelo-project waaraan 
gewerkt wordt is “Beleven van onze planeet”.
Op en om de aarde valt veel te bewonderen en te beleven. In dit project leren 
de kinderen over seizoenen, klimaten en de strijd tegen water. Ze meten het 
weer, onderzoeken de bodem en leren over de 
opbouw van de aarde en het zonnestelsel. Het 
doel van dit project is dat kinderen leren hoe 
groot de invloed van de zon en de regen is op 
onze omgeving en ons dagelijks leven. Ze ont-
dekken dat alles op onze planeet met elkaar 
samenhangt.

Competenties als rode draden
In elk project werken groep 1 tot en met 8 
aan hun competenties: samenwerken, zorgen, 
maken, onderzoeken, leren en presenteren. De 
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rode draden zijn:
-  Van beleven tot betrokkenheid: kinderen ver-

wonderen zich over hun omgeving. Door bele-
ven, ontdekken en onderzoeken raken kinde-
ren meer betrokken.

-  Van dichtbij tot veraf: kinderen leren over hun 
directe omgeving, hun provincie en de hele 
wereld.

-  Van informatie verzamelen tot verwerken: 
kinderen verzamelen gegevens door metin-
gen of via internet. Ze ordenen, interpreteren 
en waarderen de gegevens om vervolgens keuzes 
te maken en de informatie te verwerken.

-  Van kaarten lezen tot kaarten maken: kinderen leren kaarten lezen, topo-
grafie en maken zelf kaarten met legenda’s. 

-  Van mondeling tot schriftelijk communiceren: kinderen skypen, presente-
ren voor een camera, communiceren per persbericht en per e-mail.

Groep 6, 7 en 8 hebben een reisbureau gemaakt met allemaal souvenirs uit 
allemaal verschillende landen waar zij of hun familie naar toe is gereisd.
 

Interview met juf Sanne van De Rietgors 
door Noor en Kyra

Waarom bent u juf geworden?
Mijn voorbeeld was mijn juf uit groep 7. Een supergezellige juf met veel 
humor, streng op het juiste moment en we deden de leukste dingen. Dat is 
wat ik later ook wilde met mijn eigen klas.
Waarom heeft u voor deze school gekozen?
Ik was op zoek naar een vaste baan want eerst werkte ik in de invalpool. Dat 
was niets voor mij. Ik werd gebeld en gevraagd of ik wilde solliciteren op De 
Rietgors, want er was een vacature in groep 4-5. In eerste instantie maar voor 
een half schooljaar, maar ik vond het zo leuk dat ik niet meer weg wilde. Een 
kleine school, leuke leerlingen, betrokken ouders en Jeelo! En dat is wat De 
Rietgors de leukste school van Nederland maakt, toch?!
Waarom heeft u gekozen voor groep 6-7-8?
Ik vind pre-pubers echt geweldig. De grapjes die je met ze kan maken, het 
aanspreken op gedrag, ze de weg wijzen naar de toekomst in dat proces 
begeleiden. Superleuk! 
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Wat vindt u soms moeilijk?
Ik vind mijn werk enorm leuk, maar soms moet ik wel mijn grens daarin aan-
geven. Anders blijf ik thuis naar leuke lessen zoeken en voorbereiden.
Wat vindt u zelf het leukste vak om in les te geven?
Ik vind alles heel erg leuk om te geven. Ik word blij van alle vlakken die ik 
geef, wanneer ik zie dat jullie weer iets nieuws geleerd hebben of een stukje 
dieper graven in de kennis die je al had.
Op welke basisschool heeft u gezeten?
Ik heb op bassischool Het Hoge in Vorden gezeten. Deze school bestaat nog 
wel, maar is gefuseerd met een andere school. De Hoge Voorde heet de 
school nu!
Wat vond u vroeger het leukste vak op de middelbare school?
Ik vond natuur- en scheikunde heel erg leuk!
Wat wilde u vroeger altijd al worden?
Ik wilde eerst kapster worden. Daarna had ik bedacht om in de kinderopvang 
te gaan werken, maar uiteindelijk bedacht ik dat ik toch juf wilde worden!
Waar was u vroeger het slechts in op school?
Aardrijkskunde, ik vond dat minder leuk en daardoor deed ik ook niet zo mijn 
best voor dit vak.
Heeft u nog op andere scholen gewerkt voordat u naar De 
Rietgors kwam, zo ja welke?
Ik heb eerst een tijd in de invalpoel gewerkt en daardoor veel scholen gezien. 
Heel leuk om op verschillende scholen te mogen kijken, maar ik heb toch lie-
ver een vaste plek op een school. Gelukkig heb ik die!

Nika Kampert wint kleurwedstrijd  

door Jeroen Booij

Het viel te verwachten dat de Leuvenheimse kinderen in de eerste week van 
de intelligente lockdown wel iets voelden voor een kleurwedstrijd – maar dat 
de animo zó overstelpend was, dat had ook Pieter Booij (5) niet verwacht. De 
lentekleurplaat die hij voor de coronaschans maakte, viel zo goed in de smaak 
bij de jeugd dat hij samen met zijn zusters nog een zware dobber had aan het 
kiezen van een winnaar.
De scholen waren amper officieel gesloten of de brievenbus van de familie 
Booij aan de Hoofdstraat kreeg vele tientallen ingekleurde platen te verwer-
ken. De familie zelf kreeg daarmee een dagtaak aan het sorteren, beoordelen, 
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kiezen en heroverwegen. De eerste week 
van de coronacrisis stond volledig in het 
teken van de kleurplaat - van huiswerk 
maken kwam bar weinig.
En dan moest er ook nog een feestelijke 
taart worden gebakken voor de winnaar. 
Ook daarbij moesten knopen worden 
doorgehakt, want wat vindt een win-
naar lekker? Uiteindelijk werd unaniem 
besloten dat de combinatie van slag-
room, abrikozen, chocolade en bosbes-

sen wel een uitmuntende combinatie moest zijn. 
En dat bleek een gouden zet. Want van alle vruchten bleken bosbessen nu 
juist de favoriet van winnares Nika Kampert, wonend aan de Arnhemsestraat. 
Nika kreeg de taart op zaterdagochtend 25 april overhandigd door de teke-
naar zelf, die speciaal voor de gelegenheid zijn strik had omgedaan. Ook 
namens de redactie van de Schans van harte gefeliciteerd!

Op zoek naar reekalfjes met drone en warmtecamera
                                                   een bijdrage van Harrie van der Velde

De tweede week van mei was het tijd om het gras te gaan maaien voor 
het kuilen. Op vier van de percelen, gelegen tussen de Eerbeekseweg en de 
Leuvenheimsebeek, was er kans op aanwezigheid van reekalfjes. Reekalfjes 
vluchten namelijk niet voor het lawaai van trekker en machine, ze blijven 
doodstil liggen in het hoge gras, daar achtergelaten door de moeder, die ze 
dan ’s avonds weer opzoekt. 
De natuur heeft dit zo bedacht om je stil te houden 
voor eventuele predatoren.* De natuur heeft geen 
grote trekkers en maaiers bedacht, vandaar het 
gevaar dat reekalfjes nog al eens sneuvelen tij-
dens het maaien.
In het verleden hebben we vaak de percelen van 
te voren afgezocht op reekalfjes. Dat kost veel 
tijd en moeite, maar geeft nog geen garantie dat 
je er eentje vindt, met alle gevolgen van dien.
Als je dan later tijdens het schudden of harken een 
door buizerd of kraai aangevreten kadavertje vindt, 

Nika Kampert wint kleurwedstrijd
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dan gaat je dat door merg en been.
Toen hebben wij, met belangstellende wildbe-
heerders, besloten om een dronevlieger uit te 
nodigen. ’s Morgensvroeg voor dag en dauw 
werden de percelen afgezocht. Als alles nog koel 
is, is het sporen naar een warmtebron, als reekalf 

of haas, het makkelijkst.
Niet alle reekalveren waren al geboren. We zagen 

op die vroege ochtend namelijk ook nog reegeiten die 
hoogzwanger waren. Maar op het laatste perceel is toch 

nog een reekalfje gevonden, die we veilig in de bosrand hebben 
neergelegd. Het is al met al niet voor niets geweest en komt dus zeker voor 
herhaling in aanmerking. 

*Predatoren zijn dieren die zich voeden met andere dieren. De bekendste 
voorbeelden zijn roofdieren en vogels. Maar ook een libel die vliegjes vangt...

Een lintje voor Marius Heutink (72) 
door Lies Harleman

Zoals ieder jaar worden daags voor Koningsdag de welbekende lintjes uitge-
reikt. Vele Nederlanders worden met goede en minder goede smoezen naar 
een feestelijke locatie gelokt, waarbij ze zich dan (meestal) afvragen, wat ze 
daar in vredesnaam moeten. Vanwege corona ging het dit jaar allemaal even 
iets anders. 
Niks geen gedoe in een mooi pak naar Groot Engelenburg, maar lekker in 
je oude kloffie in de schuur aan het klussen. Althans dat was de stand van 
zaken in huize Heutink, waar echtgenote Ella uiteraard op de hoogte was, 
maar nog wel even wat telefoontjes moest plegen onder het mom van leerlin-
gen die hulp nodig hadden bij het thuisonderwijs.
Alleen dochter Anne had gevraagd of pap rond tienen thuis was, want dan 
kwam ze even het geleende gereedschap terugbrengen. De kreet vanuit de 
schuur was rond die tijd dan ook: “Is er al koffie?” 
Nee, nog niet, maar wel beeldtelefoon met de burgemeester aan de lijn, com-
pleet met ambtsketen en een glaasje oranjebitter. Toch duurde het nog even 
voordat bij Marius het kwartje viel. Maar na de woorden: “Het heeft Zijne 
Majesteit behaagd… enz. was de verrassing groot. Dit had Marius nooit ver-
wacht! De vlag werd gehesen, er was koffie met gebak en Anne en zoon 



13

Jesse met partners, die even verderop hadden staan wachten, konden einde-
lijk met bloemen, oranjebitter en zelfgemaakte versierselen, hun vader felici-
teren.
Als er één man dit lintje verdient, dan wel Marius Heutink, want wat die man 
allemaal doet: Materiaalbeheerder bij zijn volleybalclub, haalt voor diezelfde 
club al 17 jaar tonnen oud papier op, 23 jaar actief bij de organisatie van de 
Kerkemarkt in Brummen, verleent hand- en spandiensten op de school van 
Ella, heeft geholpen bij alle voorkomende bezigheden bij de start van de hui-
dige Vroolijke Frans en kluste daar een hele speeltuin bij elkaar. Hij is hulpkos-
ter, was ooit 10 jaar bestuurslid bij de Oecumenische school. En dat alles op 
vrijwillige basis.
Het werd nog een heel gezellige middag daar in die zonnige tuin aan de 
Hoofdstraat. Een paar vrienden kwamen langs en ook de ‘Vroolijke Fransen’ 
met taart, bloemen en hartelijkheid. Op een nader te bepalen datum gaat 
Marius met familie en vrienden nog een leuk feestje vieren. Wij feliciteren 
deze Leuvenheimer in ieder geval van harte met dit zeer verdiende lintje!
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Lieve Leuvenheimers, wij zijn verhuisd!

Normaliter schrijven nieuwe bewoners van Leuvenheim een stukje in de 
Schans over zichzelf en waar zij in Leuvenheim zijn neergestreken.
Wij hebben dat negentien jaar geleden niet gedaan, daarom schrijven wij nu 
iets over onze mooie tijd en ons afscheid van Leuvenheim.

Negentien jaar geleden kwamen wij vanuit het westen naar Leuvenheim. 
Ons oog was tenslotte gevallen op het lieflijke “witte boerderijtje” aan 
de Spankerenseweg 1. Wij hebben heerlijke, gezellige en fijne jaren in 
Leuvenheim gehad. Onze jongens, Guillaume en Alexander (destijds 6 en 2) 
zijn opgegroeid in een veilig en saamhorig dorp. Hoewel zij hier niet naar 
school gingen, was Leuvenheim hun thuis. Ook onze twee honden Guus en 
Bram, hebben genoten van de omgeving. Een heerlijk bos, de IJssel en een 
fijne tuin om in rond te dollen. We hebben genoten van de inwoners, de 
Oranjefeesten en alle andere activiteiten in ‘ons’ mooie dorpje. Onze kinderen 
hebben inmiddels al lange tijd het nest verlaten en was het een jaar geleden 
voor ons het moment om na te denken over waar wij onze toekomst zouden 
willen doorbrengen. Wonen in de stad in een lekker appartement. Geen tuin, 
zwembad of andere zaken die je aandacht vragen, maar de deur uitstappen 
en lekker de stad in voor een kopje koffie of een hapje eten. Zo geschiedde; 
huis te koop gezet en zeven maanden later was het verkocht, raar gevoel. Op 
20 april jl. was het zover, verhuizen. Met een lach en een traan zijn wij ver-
trokken naar Arnhem. Wij hebben een prachtig appartement in het centrum 
van Arnhem gekocht waar wij met veel plezier uitkijken naar weer een lange 
gelukkige tijd. 

Wij bedanken alle Leuvenheimers voor een fantastische tijd en wensen ieder-
een veel geluk en gezondheid voor nu en in de toekomst. We zien elkaar 
zeker nog op de Oranjefeesten (helaas niet dit jaar). 

Hartelijke groet, Guy en Esther Gimbrère
esthergimbrere@hotmail.com 
guygimbrere@gmail.com
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Wegens verhuizing kunst uitverkoop

Mijn naam is Geri Wagenvoorde. Ik woon nú nog in Leuvenheim, maar ver-
huis per 1 september naar Ellecom. Tja, we worden een dagje ouder, de 
tuin wordt ons te groot en hebben er dus voor gekozen om kleiner te gaan 
wonen.
Al jarenlang ben ik lid van de Kunstkring in Brummen en heb heel wat kunst-
werkjes gemaakt van diverse materialen. Klei, hout, papier-maché, applicaties 
van stof en kleine schilderijtjes met verf en inkt. Veel werk heb ik in de loop 
der jaren kunnen verkopen. Maar mijn ruime werkplek hier in Leuvenheim 
staat en hangt toch nog behoorlijk vol en in Ellecom heb ik daar geen ruimte 
voor. Bovendien is veel van mijn werk behoorlijk kwetsbaar en ben ik bang 
dat het de verhuizing niet overleeft. Vandaar dat ik 
besloten heb om op zaterdag 13 juni van 10.00 uur 
tot 16.00 uur mijn kunstwerkjes te koop aan te bie-
den tegen een voordelige prijs. Die prijs mag u zelf 
bepalen. Althans, in het redelijke. Als ik mijn mate-
riaalkosten er maar uit heb. Bovendien wil ik de rest 
van de opbrengst doneren aan War Child. 
Jullie zijn van harte welkom op de Metelerkampweg 
45 en uiteraard houden we ons aan de 1,5 meter 
regel. Informatie over mij en mijn werk is te vinden 
op www.kunstkring-brummen.nl Kijk bij leden en 
klik daarna op mijn naam.
Tot ziens op zaterdag 13 juni!
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Maartensplaets heeft nieuwe bewoners

Er zijn grote veranderingen gaande op de zorgboerderij De Maartensplaets 
in Leuvenheim. Maxim, Kore en hun kinderen zijn, nadat ze drie jaar op De 
Maartensplaets hebben gewoond, verhuisd naar hun nieuwe woning in Baak.
Als nieuwe bewoners hadden wij alles perfect voorbereid. Een verhuisplan-
ning, werkschema’s, invulling van de dagbesteding, het wonen en de verbou-
wing. Toen kwam het coronavirus in Nederland. Van de voorbereiding kwam 
niks terecht. 
Voor ons belangrijk om afwegingen te maken, wie van de mensen van de 
dagbesteding kan nog komen en wie niet. Het waren soms lastige beslissin-
gen. We wonen met elkaar, dan is het zeker mogelijk om ook met elkaar te 
werken. Dat is helder. Dennis, die vele jaren in Leuvenheim heeft gewoond 
woont sinds kort bij Bram in Brummen. Gelukkig is ons terrein groot en kun-
nen we goed afstand houden van elkaar. Dennis kon gewoon komen. Joska is 
een poosje thuisgebleven in verband met een ziek familielid. Na twee weken 
niet ziek te zijn geworden, kon hij ook weer komen.
De bouw konden we eveneens door laten gaan. Elk bedrijf kreeg zijn 
/ haar eigen ruimte om pauze te kunnen houden en een eigen toilet. 
Normaalgesproken is het koffiedrinken een gezellig moment op de dag. 
Helaas kon dat niet in deze tijd. Ieder deed dat voor zich. Het blijft een 
ongrijpbaar iets, het virus. Ook onbegrijpelijk voor onze andere bewoners. Je 



17

moet ineens je handen wassen 
als je thuiskomt, de handdoek 
is weg, er zijn alleen papieren 
handdoekjes om je handen aan 
af te drogen. Voor de mensen 
is het niet kunnen winkelen 
de vreemdste maatregel. Elke 
dag gingen we naar de super-
markt voor kleine boodschap-
pen. Ineens mag dat niet meer. 
Gelukkig kunnen we nog wel 
lekker wandelen in de omge-
ving. 
Inmiddels is er door mede-
werkers en dagbesteders hard 
gewerkt om de moestuin op 
orde te krijgen. Onze vrijwil-
ligers kunnen niet komen, 
daardoor moeten we het 
met elkaar doen en dat blijkt 
goed te kunnen! Hard wer-
ken geeft ook afleiding en 
daardoor is het resultaat des te 
beter! 
Ook op het terrein is hard gewerkt, de voortuin, en dat is een joekel, is 
onkruidvrij gemaakt, voorzien van een flinke laag zand en de planten zijn 
overgebracht van het oude huis uit Brummen. De paden zijn voorzien van 
graszaad, nu wachten we op de regen! 

Wie zijn wij?
Ruud en Patrick wonen al vele tientallen jaren op Heimdall aan de 
Gravenstraat. Ze komen nu op De Maartensplaets wonen. Mara woont inmid-
dels al een flinke periode op NieuwHeim aan de Koppelenburgerweg in 
Brummen. Samen met ons, Luuk, Aline en onze kinderen, komt ze ook op De 
Maartensplaets wonen. Het zijn spannende tijden voor iedereen en de over-
gang is groot. We zullen allemaal moeten wennen, maar op deze fijne boer-
derij moet dat lukken. 
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Jolien Visser, een fotograaf met passie 
door Lies Harleman

Begin februari vond ik een klein flyertje in mijn brievenbus van Jolien Visser. 
Ik vroeg mij af: is dit huis-aan-huis bezorgd, of krijg ik dit alleen in de bus 
en wil deze dame soms adverteren in de Schans? Het flyertje heeft dan ook 
wekenlang naast mijn computer gelegen en toen ik aan de gang moest met 
deze Schans heb ik Jolien toch maar eens een mailtje gestuurd. En ja, het fly-
ertjes was inderdaad in heel Leuvenheim bezorgd, maar Jolien liep toch ook al 
een tijdje rond met het idee om een advertentie te plaatsen in de Schans. En 
een leuk artikeltje wilde ze ook wel. En zodoende zaten wij op een zonnige 
hemelvaartsdag bij mij in de tuin aan de koffie om een en ander op papier te 
zetten.

Jolien Visser is 24 jaar, woont sinds twee jaar met vriend Ruben en hond 
Nero (een mix van boxer en labrador) aan de Eendrachtweg en is net afgestu-
deerd aan de kunstacademie Artez in Arnhem als docent Beeldende Kunst en 
Vormgeving met als onderdeel fotografie en videowerk.

Haar afstudeerproject had als titel; Come into being, oftewel ontstaan. Met 
dit werk probeerde ze een brug te slaan tussen de natuur en wat de mens 
ervan gemaakt heeft. De finale van dit project bestond uit een tentoonstelling 
op Artez zelf, met werken van alle afgestudeerden.

“Het leukste aan fotografie vind ik de ontmoetingen met mensen.” 
Aangezien Jolien (nog) niet de beschikking heeft over een eigen studio, werkt 
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ze op locatie: “Dit vergt improvisatie, creativiteit en flexibiliteit. Dat is wat 
fotograferen voor mij zo’n mooi en uitdagend vak maakt. Ik denk graag mee 
met klanten en ben pas tevreden wanneer de klant tevreden is.” Aldus een 
enthousiaste Jolien. 

Haar tijd op de kunstacademie heeft ervoor gezorgd dat zij met een creatief 
oog naar de wereld om haar heen kijkt. Joliens passie is dan ook om mensen 
te verrassen met haar creativiteit en onverwachte, mooie momenten vast te 
leggen. Ofwel, de schoonheid van het alledaagse laten zien in fotografie. 
Op dit moment is Jolien veel bezig met het maken van fotoshoots van men-
sen, kinderen, stelletjes en families. Haar creativiteit uit zich niet alleen in deze 
opdrachten maar ook in het maken van natuurfoto’s en productfotografie, 
waar ze dan, door de foto te bewerken, er net een andere draai aan geeft 
zodat er een surrealistisch beeld ontstaat.

In de toekomst wil Jolien zich ook gaan bezighouden met bedrijfsfotografie. 
Om bedrijven te promoten biedt zij een vierseizoenspakket aan, waarbij het 
bedrijf, de mensen en het product in beeld worden gebracht. 
Jolien, ik wens je ontzettend veel plezier, creativiteit en heel veel succes!
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IJsvogel
IJsvogels blijven verbazen. Hun onwaarschijnlijke blauwe kleur, die grote rode 
snavel. Op topsnelheid laag vliegend over het water. Alleen als je de felle roep 
kent, zie je ze dan als een flits voorbij schieten. Maar ze kunnen ook op een 
tak bij je vijver in je tuin zitten. Tot voor twee jaar geleden kon je ze hier in 
Leuvenheim best wel vaak zien, bijvoorbeeld bij het meertje van de Wildbaan, 
of langs de beken van landgoed Den Bosch, of langs de IJssel. Maar de laatste 
twee jaar zijn ze veel schaarser geworden. Wat is er gebeurd? 

Bij de naam ijsvogel verwacht je een vogel die houdt van sneeuw en ijs. Maar 
niets is minder waar. IJsvogels houden helemaal niet van ijs. Sterker nog, in 
winters met ijsperioden gaan er heel veel ijsvogels dood. Dat gebeurde bij-
voorbeeld in februari en maart 2018, toen er wekenlang ijs lag op veel wate-
ren. Het aantal Nederlandse broedparen was na die winter meer dan gehal-
veerd, van ruim 1000 naar minder dan 500. De verklaring is dat ijsvogels vis 
eten. Ze zijn enorm goed in het duiken vanaf een tak boven het water om 
onder water een visje te pakken met die enorme snavel. Kleine visjes natuur-
lijk, bijvoorbeeld het bermpje, die we hier in kleine groepen in de beken aan-
treffen. Langdurig vriesweer waarbij de beken dichtvriezen betekent dat deze 
visjes voor de ijsvogel onbereikbaar zijn. Veel ijsvogels sterven dan ook gedu-
rende langere vorstperiodes. Maar de populatie kan zich ook snel herstellen. 
Per broedseizoen hebben ijsvogels twee, soms driemaal een nest jongen. Een 
jaar na een strenge winter kan de populatie al weer zijn verdubbeld. Dus je 
zou denken dat in Leuvenheim de ijsvogel nu, na twee broedseizoenen, weer 
vaker is te zien. Maar nee. Afgelopen winter heb ik maar één keer een ijs-
vogel bij het meertje langs de Wildbaan gezien, terwijl ik er toch meerdere 
keren per week langs kwam. Evenmin bij de beken. De waarnemingen in de 

Uitgelicht
In de rubriek “Uitgelicht” vestigt Paul Opdam 
onze aandacht op bijzondere verschijnselen uit het 
rijke landschap in en rond Leuvenheim. Paul woont 
aan de Hoofdstraat en is van beroep landschapsecoloog. 
Tot aan zijn pensionering werkte hij als hoogleraar in Wageningen. 
Hij maakt deel uit van het Landschapsnetwerk Brummen. 
Meer weten over het Brummens landschap? 
Kijk op www.landschapsnetwerkbrummen.nl
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rest van Brummen (zie de website waarneming.nl) laten hetzelfde beeld zien. 
Ondanks dat de laatste twee winters uitzonderlijk mild waren, lijkt de ijsvogel 
zich (nog) niet te hebben hersteld. Wat kan er aan de hand zijn? 

Het zou kunnen dat er in de beken nog weinig vissen te halen zijn. In de 
twee droge zomers 2018 en 2019 zijn grote delen van de beekstelsels in 
Leuvenheim droog gevallen, en vissen overleven dat natuurlijk niet. Het kost 
een paar jaar voordat de stand van het bermpje en andere kleine vissoorten 
zich heeft hersteld. Als ik langs de beken loop en bij een plek met helder 
water blijf staan kijken, zie ik geen vissen. Er lijkt weinig eten voor de ijsvogel. 
Als die ijsvogels dat met mij eens zijn, komen er geen nesten in ons landgoe-
derenlandschap. Dat kan verklaren waarom er zo weinig ijsvogels zijn. Langs 
de IJssel zouden de omstandigheden wel beter moeten zijn. 

IJsvogel. Foto Yves Adams, Vildaphoto. Met dank aan Lars Soerink
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B&B Stories
met liefde geschreven door Vanessa Lievestro

Ze kwamen zomaar aanlopen….
Ik herinner het mij als de dag 
van gister! Op 17 mei, 3 jaar 
geleden, ontving ik heel bij-
zondere gasten. Zij kwamen 
met z’n drieën aanlopen en 
keken een beetje onwennig 
rond. Alsof ze op zoek waren 
naar iets. En dat klopte. 
Drie kleine ‘eendjes’ kwamen 
het erf oplopen. Zij waren 
hun moeder kwijt! Ik dacht 
aan de eenden die ik vaak in 
de sloot bij de Leuvenheimsestraat zag. Dus ik besloot op zoek te gaan naar 
moedereend met de drie kuikens in een bananendoos. Helaas, geen resultaat. 
Bij de vijver van de Wildbaan kwam ik boswachter Harry tegen. Ik vertelde 
mijn verhaal en hij antwoorde: “Maar dit zijn geen eendenkuikens, dit zijn 
ganzen!”
Ik kon deze stakkers toch niet aan hun lot overlaten? Absoluut niet! Dus heb 
ik Wim gebeld met de mededeling dat wij drie gasten hadden die een paar 
maanden bij ons zouden blijven. Je begrijpt dat ik dat wel even moest uitleg-
gen.

Wat zijn ze lief
Wij waren dol op ‘onze’ kleine nieuwkomers. 
Elke dag liepen wij met hen door de tuin, zaten 
wij met hen in het gras, keken wij hoe ze aan 
het eten waren en hadden wij de grootste lol 
als ze weer achter ons aanliepen, in ganzenpas. 
De katten waren al aardig gewend geraakt aan 
deze rakkers. Natuurlijk maakten onze gasten 
van de B&B ook kennis met ‘Kwik, Kwek en 
Kwak’. Wanneer zij in de tuin zaten, kwamen 
de kleintjes een kijkje nemen. Die nieuwsgierig-
heid was wederzijds. Want wat waren ze lief! 
Wat een heerlijke onbezorgde tijd was dit.
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Aan alles komt een einde
Ken jij het gedicht ‘Je kinde-
ren zijn je kinderen niet’ van 
Kahlil Gibran? Daarin staat 
de zin ‘Hoewel ze bij je zijn, 
behoren ze je niet toe.’ Onze 
ganzenkuikens werden gro-
ter en groter. De kleine kui-
kens veranderden in volwas-
sen ganzen. En als ik met ze 
in het gras zat, zag ik andere 
vogels en ganzen overvliegen. Wie ben ik om deze ganzen hier te houden? 
Het was tijd. Tijd om onze ganzen gans te laten zijn. Zij hadden ruimte en 
vrijheid nodig. Tijd om op eigen ‘benen’ te staan. Dus besloot ik ze mee te 
nemen naar de IJssel. Dag lieve schatten! Het gaat jullie goed.

Later in het jaar werd ik gebeld door de gasten die in het voorjaar ook al in 
het oude voorhuis hadden geslapen. Ze wilden graag weer terugkomen voor 
een weekend. En ze verheugden zich op het weerzien met de ganzen. 

Even puzzelen
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Aangeschoten
Hallo buurt- en dorpsgenoten!

Wij zijn Yvon en Nico en wonen sinds 2018 in Leuvenheim. 
Met veel plezier wonen wij aan de Loevenich waar we, na een tijd in Nijmegen 
gewoond te hebben, hier in de ‘rust’ en natuurrijke omgeving zijn neergestreken. 
Wij kennen elkaar van Landgoed Avegoor waar wij beide voor een langere periode 
werkzaam waren. Hierna hebben we beide een uitstap gemaakt naar de horeca 
in Nijmegen en hebben daar een periode met veel plezier gewerkt en gewoond. 
Omdat we beide in deze omgeving zijn opgegroeid, begon het na een tijd weer 
te kriebelen en hebben we de knoop doorgehakt en besloten om weer terug te 
verhuizen naar onze roots. Iets waar we tot nu toe nog geen moment spijt van 
hebben! 
Helaas zitten we nu in een rare tijd en werken we veel vanuit huis en maken we 
zo nu en dan een ‘uitje’ naar ons werk. Thuis werken is leuk voor even, maar als 
je de drukte en hectiek van de horeca gewend bent, begint het al snel te verve-
len. Gelukkig hadden we nog genoeg te klussen en hebben ons in en om het huis 
wel kunnen vermaken. Nu de versoepelingen er aan komen, kunnen wij ons weer 
gaan richten op werk en hopen we snel weer te kunnen gaan genieten van volle 
terrassen (Nico bij Paleis het Loo) en volle cruiseschepen (Yvon bij Rivertech). 

Wij hopen dat iedereen deze periode in goede gezondheid heeft doorgebracht 
en straks allemaal weer kunnen genieten van de prachtige omgeving en leuke 
bedrijven hier in de omgeving! 

Tot ziens! 
Groet, Yvon en Nico. 
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Zodat we het nooit vergeten
  
5 april 2020
Scholen zijn dicht, examens gaan niet door.  Iedereen moet 1,5 meter afstand 
houden van elkaar. Geen handen schudden. Er zit plakband op de vloer van 
de supermarkten om te zorgen dat iedereen op de juiste afstand van elkaar 
blijft. Er mag maar een beperkt aantal personen de winkels in, waardoor er 
rijen ontstaan bij de ingang. 

Veel winkels zijn gesloten, bedrijven wordt verzocht zo veel mogelijk vanuit 
huis te werken. Kroegen, bioscopen, restaurants, sportscholen en theaters zijn 
dicht. Vakanties, festivals en feestjes: het gaat niet door of wordt verschoven. 
Geen bezoeken aan verzorgingstehuizen. Geen gezellig samenzijn met men-
sen buiten je eigen gezin. Er is een tekort aan maskers, beschermende kle-
ding en handschoenen voor de strijders in de zorg. Mensen gaan hamsteren; 
gebrek aan wc-papier en tomatenpuree. 
Fabrikanten, brouwerijen en andere bedrijven passen hun productieproces 
aan om te helpen met het maken van maskers, brillen, handreiniger en ande-
re persoonlijke beschermingsmiddelen. Boetes van honderden euro’s voor 
wie de maatregelen overtreed. Ziekenhuizen vangen patiënten op uit andere 
regio's om de toestroom te spreiden. Ex-zorgmedewerkers worden gevraagd 
bij te springen en doen dit massaal. Wekelijks persconferenties van de rege-
ring. De overheid komt met steunpakketten voor bedrijven en probeert 
de economie overeind te houden; schiet werkenden en zzp-ers te hulp die 
gedwongen thuis zitten. Dagelijks updates van nieuwe besmettingen en sterf-
gevallen. Afscheid van de overledenen onder strikte voorwaarden en beper-
kingen. Half uitgestorven straten en snelwegen. Mensen op straat met mond-
kapjes en handschoenen. Mensen uit de cruciale beroepsgroepen bezorgd om 
naar hun werk te gaan. Mensen uit de zorg, bezorgd om thuis naar hun fami-
lie terug te keren na een dienst. Door het hele land wordt er geklapt voor de 
mensen in de zorg.
Er worden beren achter de ramen geplaatst voor de kinderen, zodat ze toch 
nog even de deur uit kunnen voor een frisse neus. Geliefden worden van 
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elkaar gescheiden, door besmettingen maar ook door simpelweg op het ver-
keerde moment op de verkeerde plek te zijn.
Landsgrenzen worden gesloten.

Dit is het nieuwe coronavirus, Covid-19. Pandemie verklaart sinds 11 maart 
2020. Wordt het ooit nog weer normaal?

 

Waar corona al niet goed voor is  
door Lies Harleman

Het is algemeen 
bekend dat het gros 
van de fietsers, dat 
vanaf Cortenoever 
Leuven-heim in 
komt fietsten, het 
vertikt om bij de 
rotonde, of iets 
voor Arnhemse-
straat nummer 55 
de weg over te ste-

ken. Ondanks de aanwezigheid van twee soorten borden! Met gevolg; veel 
spookfietsers op het oostelijke fietspad. En toen dacht ik ineens; daar gaan 
we wat aan doen. Er moet een tekst op dat bord: ‘i.v.m. corona en de 1,5 
meter regel wordt u vriendelijk doch dringend verzocht hier over te steken’. 
Moet ik dat overleggen met LB, de gemeente of provincie? Nee Lies, gewoon 
doen. Is corona toch nog ergens goed voor. Ik ben zeer benieuwd of het 
werkt. Aanwonenden mogen mij een berichtje sturen. Vanmorgen, vrijdag 29 
mei, heb ik voor aan de weg de heg gesnoeid. Er is zo goed als geen spook-
fietser langs mij heen gekomen. Wel veel fietsverkeer aan de overkant…  

Nog zo iets…
Bij de inrit van het gemaal aan de parallelweg parkeren regelmatig automobi-
listen om daar hun meegebrachte lunch, diner of wat dan ook te verorberen. 
Wat overblijft, wordt uit de auto gekieperd. Toen ik in één week tijd tot twee-
maal toe daar een berg rotzooi aantrof, was bij mij de maat vol en heb ik daar 
mijn ouderwetse Groningse vuilnisemmer geplaatst, voorzien van een bord 
met een passende tekst. En het werkt! Ik ruil zelf de volle zakken om voor 
lege. Onlangs had iemand anders dat al voor mij gedaan. Daar werd ik ont-
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zettend blij van. Die blijheid was drie 
dagen later over, want mijn emmer 
was gejat (daar had iemand mij al voor 
gewaarschuwd). Ik heb inmiddels een 
andere vuilnisemmer, gekregen van 
een mannetje die met regelmaat de 
weg tussen Zutphen en Dieren ont-
doet van zwerfvuil. Ik heb een paar 
keer een praatje met hem gemaakt. 
Hij had ook gezien dat de emmer 
weg was. De volgende dag vond ik 
voor mijn deur een zelfde vuilnisem-
mer voorzien van een briefje: ‘mevr. 
Lies, hier heeft u de Zutphense vuil-
nisemmer in plaats van de Groningse. 
groeten, afz. Eef (adidas)’. Hier werd 
ik weer heel erg blij van. Ik vond in de 
kelder nog een dikke ketting en een 
hangslot. Zelfs het sleuteltje was er 

nog. Je moet van goede huize komen, wil iemand deze vuilnisemmer meene-
men! 
Het zwerfvuil is trouwens de laatste weken een stuk minder. Wist ik eerder 
een grote supermarktas vol bij elkaar te rapen; tegenwoordig is een klein 
plastic tasje meer dan groot genoeg. Zou dat ook met corona te maken heb-
ben?

Agenda 
16 juli Bijzondere Ledenvergadering LB

De volgende Schans
Nummer 6, de laatste van deze jaargang, verschijnt half juli
Inleveren kopij: vóór 1 juli
Redactieadres: Arnhemsestraat 149, 
telefoon 562522 - E-mail: emm5@xs4all.nl
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